Příloha-Předpřítomný čas prostý
-tvoříme jako složený tvar:
z pomocného slovesa have +minulého příčestí (třetího tvaru sloves)
                  I have + příčestí 
Příčestí se tvoří jako u trpného rodu :
-buď pravidelně, přípodou (-e)d :watched , invited 
     I have visited a lot of countries-Navštívil jsem hodně zemí .(a ještě určitě nějaké navštívím)
-nebo nepravidelně-be          - been 
                                     eat         -eaten
                                     see          -seen
                                     hear         -heard                   atd..
I have heard that song.-Už jsem slyšel tu písničku.

Vyjadřuje děj 
 -který již nějaký čas probíhá 
-nebo probíhal až dosud a právě teď skončil 
-případně se odehrál v minulosti, která není blíže určena a je nějakým následkem spojena  s přítomností

Ve větách tohoto typu jsou příslovce času:
Just-právě
Never-nikdy
Already-už
Ever-někdy (vůbec kdy v otázce)

I have just come.   -Právě jsem přišel.
I have already seen it.  -Už jsem to viděl.
I have never been there. -Nikdy jsem tam nebyl.
Příslovce yet -v záporu-not yet (ještě ne),stojí na konci věty.
I haven’t seen it yet .-Ještě jsem to neviděl .
Pozor na typ věty !
I have never been to England .-Nikdy jsem nebyl v Anglii.
(nepoužijeme předložku in)

Otázka.
Have you ever seen a shark?-Už jsi někdy viděl žraloka?
Yes,I have.-Ano(viděl)
I have already seen a shark.-Už jsem viděl žraloka .(Žraloka jsem už viděl)
No,I haven’t.-Ne(neviděl)
I haven’t seen a shark yet.-Ještě jsem neviděl žraloka.(Žraloka jsem ještě neviděl)

Ve třetí osobě čísla jednotného používáme místo have       -has 
She has gone to the shop.-Šla do obchodu.(Nyní tam je)
Has she gone to the shop?-Šla do obchodu?
Yes,she has / No, she hasn’t .
She hasn’t gone to the shop.-Nešla do obchodu.
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